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				Abstract
				
	  In the early twentieth century, a number of alternative health practices grew in popularity. The most popular of them all, especially in Ontario, was osteopathy. In the 1910s and 1920s a dynamic osteopathy profession emerged in Canada and made significant strides towards achieving professional status. In the end, professional leaders were unsuccessful, and osteopathic medicine faded into obscurity. A look at the emergence and decline of an osteopathic profession in Ontario not only sheds light on a little-studied chapter in medical history in Canada, but also enhances our understanding of professional development more broadly.
	

			      

			    
			      
				Abstract
				
	  Au début du XXe siècle, un certain nombre de médecines douces gagnèrent en popularité. La plus populaire d’entre toutes, surtout en Ontario, fut l’ostéopathie. Durant les années 1910 et 1920, une profession dynamique de l’ostéopathie fit son apparition au Canada, s’approchant à grands pas d’un statut professionnel. Malheureusement, les leaders de la profession échouèrent et la médecine sombra lentement dans l’obscurité. Le présent article s’intéresse à l’émergence et au déclin de la profession d’ostéopathe en Ontario, soutenant qu’un examen de celle-ci nous aide non seulement à mieux comprendre ce chapitre peu étudié de l’histoire médicale au Canada, mais également, en toile de fond, le développement professionnel.
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